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Körzeti BeruházásoK Képviselői támogatással    4-7 
– megkérdeztük, mire futja az idén.

Milyen fejlesztéseKet szeretnéneK  11-14 
a KövetKező éveKBen a tataBányaiaK?  
– várjuk a véleményüket.

Újra nyitnaK az agora táBoroK - már lehet jelentKezni. 18-19

Alig közelítjük időben az első félév végét, 
máris nagyon sok munka van mögöttünk. 
Ez a lapszám bőven tartalmaz olyan in-
formációkat, melyek akár a tervezésről, 
akár már folyamatban lévő beruházások-
ról szólnak. Arra kértem Szennay István 
aljegyzőnket, hogy legyen segítségére a 
körzeti képviselőknek abban, hogy ha-
tékonyan tudják fejlesztésekre fordítani 
a rendelkezésükre álló körzeti keretet.  
A költségvetés megkurtítása miatt az idén 
mindenre kevesebb forrás jut városunk-
ban, de az egyeztetések, megbeszélések 
során azt tapasztaltam, mindenki magáé-
nak érzi a helyzetet és együttműködéssel, 
közös gondolkodással tudjuk megoldani 
a remélhetőleg átmeneti nehézségeket.

Az idei fejlesztések zajlanak, de végre 
megnyithatjuk a városi és megyei könyv-
tár megújult épületét is, célegyenesbe 
fordul a Megyeháza tér átépítésével a 
mélygarázs létesítése. Ahogy enyhül-
nek a korlátozó intézkedések, nyárra 
már táborokat, kisebb városrészi prog-
ramokat szerveznek a közművelődési 
intézményeink.

A hosszabb távú célok tervezése is zajlik 
mindeközben. A következő uniós költ-
ségvetési ciklus tervezésében a megyei 
önkormányzat koordinálásával az előre 
meghatározott célok mentén haladunk. 
A 49 milliárdos megyei keretből a mai 
információink szerint 10 milliárd juthat 
városunknak, de ezt szeretnénk feltor-
názni, hiszen térségi feladatokat ellátó in-
tézményeket működtetünk, megújításuk, 

fejlesztésük nagyon időszerű. Az intézmé-
nyek energetikai korszerűsítése például 
olyan cél, ami hosszútávon hoz megtaka-
rítást a fenntartási költségekben.

Elsődleges célunk ebben az Európai 
Uniós forrás felhasználás tervezési sza-
kaszában a lakosság, az itt működő vál-
lalkozások, civil szervezetek megszólítá-
sa, mondják el véleményüket, mérjük fel 
együtt az igényeket. Komplex, összetett 
programokról van szó, így a prioritásokat 
is együtt tudjuk meghatározni. Annak ér-
dekében, hogy minél többen ki tudják töl-
teni az egyébként elektronikusan a www.
tatabanya.hu oldalon elérhető kérdőívet, 
ebben a lapszámban középen, könnyen 
kezelhető, kiemelhető és visszaküldhető 
módon is közöljük a kérdéseket. Minden-
kinek előre is köszönet jár a válaszokért, 
hogy időt szán erre és Tatabánya jövőbeni 
fejlesztését közös feladatnak érzi.

Készültünk arra, hogy júniusban már 
sor kerülhet közgyűlésre, bizottsági ülé-
sekre. A meghosszabbított veszélyhely-
zet erre nem ad lehetőséget. Így egyez-
tető megbeszélésekre kérem és hívom 
képviselőtársaimat, a városban dolgozó 
szakembereket, működő intézményeket. 
A legkülönbözőbb témákban kell dönté-
seket hoznunk, melyekhez szükség van 
mindenki szakértelmére, tapasztalatá-
ra. Ilyen fórumon vettünk részt például 
a kulturális és oktatási tevékenységet 
végző civil szervezetekkel az új pályá-
zati rendszer kapcsán, de rendszeresen 
ülésezik az idősügyi tanács is. 

Tavaly ősz óta szünetel a klasszikus 
közgyűlési és bizottsági munka. A kép-
viselőkkel informálisan személyes vagy 
online találkozókon egyeztetek. A szak-
irodák vezetői közvetlen kapcsolatban 
állnak velük, így a körzeti, lakossági igé-
nyekre, problémákra az önkormányza-
ti képviselőkön keresztül születhetnek 
megoldások.

Jómagam igyekszem személyesen fi-
gyelemmel követni a megvalósuló és még 
csak a tervezés szintjén lévő beruhá-
zásokat. Saját keretemből támogattam 
több óvodai játszóeszköz beszerzését, 
illetve parkosítás megvalósulását. Lusz-
tig Péter alpolgármester úrral közösen 
hozzájárultunk a mozgáskorlátozottak 
egyesülete területfejlesztési terveinek 
megvalósításához, valamint a körzeti 
képviselővel közösen saját keretemből 
8 millió forinttal támogatom az Alsógallai 
tájház létrehozását. Köszönet minden 
közösségért dolgozni akaró tatabányai 
számára! Számtalan visszajelzést, jelent-
kezést kaptunk a tatabányai vállalkozások 
társadalmi szerepvállalásával kapcsola-
tosan. Az önkormányzat fenntartásában 
álló óvodák és bölcsődék kérésének meg-
felelően elláttuk az intézményeket ker-
tészeti eszközökkel, festékkel. Vállalták, 
hogy a korlátozások időszaka alatt rendbe 
teszik az udvarukat, a kerítést. Jó érzés 
számomra az összetartás, a közösségért 
való tenni akarás megnyilvánulása. 

Jó egészséget kívánok, vigyázzanak 
magukra, vigyázzunk egymásra!

Szücsné Posztovics Ilona
polgármester, Tatabánya MJV

Vásároljon közVetlenül a termelőktől, 
és komposztáljon, amit csak lehet!

Jó szerencsét 2021. május 3

A termelői piacokon mindenki csak a saját maga által termelt  
és előállított árut értékesíti. A vásárló közvetlenül a termelőkkel 

találkozik, így első kézből tudhatja meg, honnan származik, milyen 
körülmények között készült a termék. A termelői piacok árui ráadásul 

kevesebbet utaztak, így kevésbé járulnak hozzá a klímaváltozáshoz 
a szupermarketben vásároltakhoz képest. Rövidebb a szállítási, 

raktározási idő, így a környezetterhelés is kisebb. Jelentős mértékű 
az el nem adott termékek újrahasznosítása, mivel ezeket visszaviszik, 

komposztálják, vagy megetetik az állatokkal.

        Tavasztól őszig sokan munkálkodnak a kertekben, s az ott keletkező 
zöld hulladéktól gyakran még ma is égetéssel szabadulnak meg. A kerti 
hulladék elégetése nemcsak jogszabályellenes, hanem környezet-  
és egészségkárosító is. Ehelyett a komposztálást ajánljuk, mely a szerves 
hulladék újrahasznosításának legjobb és legtermészetesebb módszere.  
A természetben a szerves anyag állandó körforgásban van: a talajon 
összegyűlő, elhalt növényi részek fokozatosan lebomolva humusszá 
alakulnak. A humusz tápanyagul szolgál a tavasszal újjáéledő növények 
számára.

Tatabánya Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala két Európai Uniós projekt 
keretében hívja fel a Tatabányán élő emberek figyelmét környezetük védelmére. 
Klímatudatosság erősítése (KEHOP-1.2.1-18-2018-00004), a levegőminőség 
javítása (LIFE IP HungAiry (LIFE17 IPE/HU/000017) az Európai Unió Life 
programjának támogatásával. Ha felkeltettük figyelmét a témákkal kapcsolatban 
vagy kérdése merül fel a levegőminőséggel, illetve a Város Klímastratégiájával 
kapcsolatban, keresse az ökomenedzsert személyesen vagy az alábbi 
elérhetőségeken:  
+36-34 515-700/293 okomenedzser@ph.tatabanya.hu

Videóriportjainkat megtekinthetik a Jó Szerencsét, Tatabánya Youtube csatornán,  
az okostelefon kameráját a QR kódra irányítva.



Az első negyedévben több városrészben 
is elindultak azok a körzeti beruházások, 
amelyek még az előző év fejlesztési tervé-
ből maradtak hátra. A koronavírus-járvány 
gazdasági hatásai és a kormányzati intéz-
kedések következtében jelentős a bevé-
telkiesés a város költségvetésében. Ennek 
ellensúlyozására az idén nem indul újabb 
saját erős nagyberuházás, felújítás. Emel-
lett a körzeti képviselők fejlesztési kereté-
re fejenként a tavalyinál nagyobb összeg, 
15 millió forint szerepel a költségvetésben. 
Az összeget növelheti a képviselők előző 
évben fel nem használt keretének ma-
radványa. Az egyéni választókerületben 
mandátumot nyert képviselőket kérdeztük 
idei fejlesztési terveikről. A kapott vála-
szokat a körzet számozásának megfelelő 
sorrendben közöljük. 

John Katalin önkormányzati képvise-
lő úgy fogalmazott, a 15 millió forintos 
keret nagyobb beruházások indításához 
nem elegendő, viszont apróbb fejleszté-
sek megvalósíthatók. „11 éve Felsőgalla 
önkormányzati képviselőjeként igyek-
szem segíteni településünk fejlődését, 

az itt élők elképzeléseinek, javaslatainak 
megvalósulását”. John Katalin hozzátet-
te, hogy most is megkérdezte a lakos-
ság véleményét a keret felhasználásáról. 
Az 1. választókörzetben élők szeretnék 
megjavíttatni a Kolozsvári-köz beszakadt 
járdáját, javítanának a buszvárókon, illet-
ve újakat is helyeznének ki. Tervben van 
a Baross Gábor út melletti pihenőpark 
fa bútorainak javítása, cseréje, illetve új 
asztalokat, padokat helyeznének ki az 
egykori Hatos-telepi játszótér területére. 
Szeretnének új szemeteseket kihelyez-
tetni, különösen a Vörösmarty utcában. 
Az idén szeretnék rendezni a Kinizsi Pál 
utca növénysávját, illetve kihelyezné-
nek forgalomtechnikai gömbtükröket 
a Bulcsú utca és a Bercsényi utca ke-
reszteződésébe, valamint az Attila ut-
cához, segítve a biztonságos kihajtást. 
John Katalin elmondta, továbbra is fontos 
számára a körzet oktatási és kulturális 
intézményeinek támogatása, így ezeket 
az igényeket is szem előtt tartja.

Schmidt Csaba önkormányzati képvi-
selő közösségi média felületen kérdezte 

meg a körzetében élőket az idei fejlesz-
tési célokról decemberben. A képviselő 
elmondta, az óvárosi és alsógallai em-
berektől sok javaslatot kapott a szük-
séges fejlesztésekre, melyek többsége 
önmagában meghaladja a polgármester 
asszony által a körzet fejlesztésére biz-
tosított 15 millió forintot. A fejlesztési 
javaslatok között megtalálhatók par-
koló építési, játszótér felújítási, járda 
fejlesztési javaslatok. Schmidt Csaba 
úgy fogalmazott, a rendelkezésre álló 
forrásokat elsősorban a lakosság által 
megfogalmazott projektek előkészí-
tésére, tervezésére javasolja fordítani, 
míg a fennmaradó összegeket a kisebb 
hibák javítására, valamint a körzetben 
működő intézmények (óvoda, bölcsőde, 
idősotthon, iskola) felújításait, eszközbe-
szerzéseit szeretné segíteni. A képviselő 
elmondta, nagyon bízik benne, hogy a 
tavaly a költségvetésben még szereplő 
alsógallai rendelő felújítás az idén elin-
dulhat az energetikai korszerűsítéssel 
együtt.  Hozzátette: képviselői keretéből 
1,5 millió forinttal támogatta Alsógallán 
a tájház kialakítását.

Renczes Dávid, a Gál István lakótelep 
önkormányzati képviselője elmondta, 
ahogyan tavaly is, úgy az idei évben 
is kérdőíves felmérést végzett, melyet 
nagy számban töltöttek ki a válasz-
tókörzet lakó. A képviselő úgy fogal-
mazott, ezek alapján egyértelműen a 
játszóterek karbantartását, felújítását 
szeretné a legtöbb itt élő, ezért ennek 
az igénynek igyekszik eleget tenni.  
Az elmúlt évben bár be volt tervezve a 
költségvetésbe egy erről szóló keretösz-
szeg, azt végül a pandémia miatt nem 
használták fel, az összeg céltartalékba 
került. Renczes Dávid úgy nyilatkozott, 
az idei évben viszont mindenképpen 
meg  szeretné valósítani a játszóterek 
felújítását, így ezt tekinti prioritásnak 
a fejlesztési kerete felhasználásakor.  
„A közterületi játszótereken számos 
eszköz javításra vagy cserére szorul, 
több helyen homokot kell cserélni, il-
letve a játékok alatti ütéscsillapító bur-
kolatokat is javítani kell.” – számolt be a 
Gál lakótelep képviselője. Renczes Dávid 
elmondta, az idén szeretné a 200-as és 
700-as tömböknél lévő játszótér elke-
rítését is megoldani. „Emellett néhány 
kisebb fejlesztésre is számíthatnak a 
lakók, utcabútorokat fogunk kihelyezni, 
illetve kisebb járdaszakaszok javítására 
is sor kerül”.

 „Sárberekben elsősorban a játszóterek 
kapják a figyelmet a fejlesztések terén” 
– fogalmazott Frankné Farkas Gabri-
ella önkormányzati képviselő. Tavaly 
a padok és szemetesek kihelyezésére 
koncentrált, és szeretné, hogy a megfe-
lelő mennyiség elérése után már csak a 
javításokra és cserékre kellene figyelni 
a továbbiakban, tette hozzá. „A ’faját-
szón’ lesz kisebb felújítás, több játszó-
tér kap napvitorlát és padot, szemetest 
cserélünk, vagy helyezünk ki pluszban” 

– mondta el Frankné Farkas Gabriella.  
A 100-as tömböknél lévő nem használt 
sportpálya hasznosításához kért terve-
zést a körzet képviselője, hiszen lakos-
sági igény mutatkozik új parkolók kiala-
kítására. Az itt található játszótér bővül 
egy hintával és két paddal, valamint a 
régi homokozó is megújul. „Amennyiben 
elavult játszóeszközt kell elbontani, a 
játék pótlása prioritás lesz” – fogalma-
zott a képviselő asszony.

       Így terVeznek  
a képViselők 
– városrészi fejlesztések

A Kinizsi utca támfal- és útfelújítása várhatóan augusztusban készül el.

A Gál István lakótelepen a vasút melletti Béke úti garázssor útburkolat egy részének felújítása és csapadékvíz elvezetése is megoldódik nyárig.

Sárberekben folytatódik a játszóterek rendbetétele.

( folytatás a 6. oldalon)  
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Hajdú Ferenc újvárosi önkormány-
zati képviselő lapunknak elmondta, az 
idei körzeti keretét a járdák felújítására 
fogja fordítani az Ifjúság úton. „A terep-
viszonyok miatt azon a területen szá-
mos lépcső található, amelyeknél nincs 
babakocsi/mozgáskorlátozott feljáró, 
ezeket pótolni szeretném. A felmérés 
megtörtént, a tervekre és a költségbecs-
lésre várunk”- tette hozzá Hajdú Ferenc. 
Ezen kívül az idén már 13 db felújított 
padot és 5 db kombinált hulladékgyűjtőt 
helyeztek ki a parkfenntartók, szintén 
a képviselői keret terhére. A képvise-
lő elmondta, hogy szeretné, ha idén az 
elmúlt évről áthúzódó fejlesztéseket be 
lehetne fejezni. A Herman Ottó iskola 
udvarán jelentős számú parkolót alakíta-
nak ki, a vasútállomásnál pedig öbölszerű 
parkoló készül a ki- és beszállás meg-
könnyítésére, tette hozzá Hajdú Ferenc.  
„A Nagy Béla képviselő társammal közös 
fejlesztésünk is halad, a SZÜV-től a Posta 
irányába parkolókat alakítunk ki, a tervek 

már elkészültek, várjuk a pályáztatást” 
– mondta el a képviselő.

Nagy Béla önkormányzati képviselő 
körzetében (Újváros eleje) idén elkészült 
egy nyolc férőhelyes parkoló a Béla király 
körtéren az Edutus Egyetemmel szem-
ben, valamint Mártírok úton egy új gya-
logátkelőhelyet építettek a környéken 
élők kérése alapján. Nagy Béla elmondta, 
szeretné, hogy az idén megvalósuljon 
a Mártok úti parkoló, amely Hajdú Fe-
renc önkormányzati képviselővel közös 
projektjük. Javaslata alapján építenek ki 
közvilágítást az Ifjúság út 48. mögötti 
játszótéren, valamint a Mártírok út 52-
53-54. épületek mögötti „rózsakertben”.

„Teljes takarítást kértem a körzet va-
lamennyi zöld területére vonatkozóan, 
rövidesen befejeződik a választókörzet 
teljes faállományának szükség szerinti 
gallyazása, valamint az 1-es főút Mártírok 
út felé eső domb oldalának rendbetétele” 
– tette hozzá Nagy Béla.

Az újvárosi képviselő elmondta, folytat-
ni kívánja az új padok, szemetesek, állati 
hulladékgyűjtők kihelyezését a körzet-
ben. Homokcserét, illetve különböző fel-
újításokat rendelt valamennyi közterületi 
játszótéren. „Tartó hengerek kialakítását 
kértem két helyen, hogy az idén télen 
karácsonyfa állításra is legyen lehetőség 
az itt élők számára”.

Turza Károly, a Bánhidai lakótelep és 
Dózsakert önkormányzati képviselője 
is végzett kérdőíves felmérést a körzet 
fejlesztési céljairól. Úgy fogalmazott, a 
körzet minden részén toronymagasan 
az utak állapotának javítása, a közle-
kedés biztonságának megteremtése, 
valamint a parkolási gondok megszün-
tetése vitte el a pálmát. Sokan kérték a 
Bánhidai lakótelepi garázsfalu szilárd 
burkolatú úttal és csapadékvízelveze-
téssel való ellátását. Az ezzel kapcso-
latos tervezési munkára hivatalosan is 
jelezte igényét. Turza Károly elmondta, 

hangsúlyos volt a több éve halasztott 
beruházások pótlása, a többi között egy 
játszótér bekerítése, illetve egy pihenő 
park felújításának befejezése is. „Szo-
morú, hogy polgármester asszonnyal 
nem egyezik a fontossági sorrendünk, 
ezért a költségvetésben a különböző  
szerintem bőven halasztható kommu-
nikációs és egyéb szakértői megbízási 
díjak nagyon fontos fejlesztések elma-
radásával jár” – tette hozzá a képviselő. 
Turza Károly úgy fogalmazott, van olyan 
beruházás, amely a hivatal lassúsága, 
átgondolatlan feladatbesorolása miatt 
maradt el. A képviselő példaként emlí-
tette a Dózsakerti Váci Mihály Általá-
nos Iskola vizesblokkjainak megújítását. 
Turza Károly fontos lakossági igénynek 
jelölte meg a járdák akadálymentesíté-
sét, illetve a kisebb szemetesek kihe-
lyezését is.

Pataki Zoltánné, a Kertvárosi lakóte-
lep önkormányzati képviselője elmond-
ta, a 2021. évi fejlesztési javaslatokat is a 

lakossági igények alapján állította össze. 
Az idén a Vitális utca és a Szent György 
utca kereszteződésénél épült új gyalogát-
kelőhely, illetve a Petőfi utcában készült 
el új kutyafuttató. Pataki Zoltánné úgy 
fogalmazott, a 2021. évre is sok fejlesz-
tési javaslattal élt, melyek megvalósítása 
többségében nem fog beleférni a szűkre 
szabott 15 millió forintos keretbe. „Sajnos 
azok a beruházások sem, amiknek a múlt 
évben elvégeztük a tervezési feladatait és 
idei évben a kivitelezésre került volna sor. 
Ilyen a Verebély utcában 25 parkoló létesí-
tése és a Panoráma Lakópark Babér utcai 
kijáratánál járdaépítés és gyalogátkelőhely 
létesítése” – tette hozzá a képviselő asz-
szony. Pataki Zoltánné elmondta, ezekre 
a beruházásokra előzetes beárazást kér 
a szakirodáktól, és amennyiben belefér a 
keretbe, szeretné, ha  két ütemben (2 év 
alatt) legalább az egyik meg tudna való-
sulni. „Ez mellett talán még egy kisebb fej-
lesztés férhet bele az idei keretbe. Ilyenek 
például a parkolók felfestése a körzetben, 
a játszóterek felújítási munkálatai. Nagyon 

fontos lenne a körzetben folytatni a járda- 
és parkoló építéseket” – fogalmazott a 
képviselő asszony.

Hoffer Dávid, Kertváros önkormány-
zati képviselője elmondta, az év elején 
kiépítették a közvilágítást az Almafa 
utcai kutyafuttatóhoz, így azt már es-
ténként is biztonsággal használhatják a 
kutyások. A képviselő úgy fogalmazott, 
az idei évben jelentősebb összeget ter-
vez költeni nagyobb úthibák kijavítására, 
példaként említette a  Kölcsey Ferenc út 
5. szám előtti szakaszt, illetve a Móricz 
Zsigmond utcát, ahol járda- és út karban-
tartást is tervez. Hoffer Dávid emellett a 
Kertvárosi Bölcsőde és Kertvárosi Óvoda 
kerítésének festését említette, amelyet 
képviselőként támogatna. „Általános 
probléma a kevés parkoló, de kisebb ja-
vítási munkákat is tervezek még, például 
az üdvözlőtáblák felújítását, valamint a 
bicikli út melletti kerítés festését.”

Varga Máté
fotó: Varga Ildikó

Merőleges állású parkolósort és mögötte járdát alakítottak ki térkő burkolattal az Edutus egyetem B épületénél.

Kertvárosban a Petőfi utcában új kutyafuttató létesült. Az eszközöket a képviselő válogatta össze, aki a műszaki átadáskor 
megbizonyosodhatott róla, hogy jól választott. Speedo a francia bulldog hamar birtokba vette a játékokat.
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sÍkVölgyi 
fejlesztések

a táVfűtés  
korszerű-
sÍtésérőlSzűkös forrással gazdálkodhat ebben az 

évben Lusztig Péter, a bánhidai körzet 
önkormányzati képviselője is. Fejlesz-
tési keretének nyolcvan százalékát Sík-
völgyre fordítja, hiszen – mint mondta 
– a régóta elhanyagolt területen egyre 
többen élnek életvitel-szerűen. A jelen-
legi helyzetről és a telektulajdonosok, 
horgászok problémáiról a banhida.hu 
szerkesztője, Bukowszki Zoltán készített 
filmes összeállítást.

Szoboszlai Antal, a Síkvölgyi Sport-
horgász Egyesület elnöke: a két hor-
gásztó vize egyrészt elszivárog, más-
részt pedig a nyári melegben kipárolog, 
így a víz utánpótlása folyamatos fela-
dat. A kettes tónál a tagok által finan-
szírozott fúrt kút biztosíthatja a vizet, 
de az üzemeltetés nagyon költséges.  
Az egyes tó vízutánpótlását megpróbálják 
a közműszolgáltató úgynevezett hulla-
dékvizével megoldani. Ebben és a 40-50 
éve épült ivóvízhálózat megújításában 

folytat tárgyalásokat Lusztig Péter.  
Az önkormányzati képviselő szerint, egy 
korábbi megállapodás alapján az anyagot 
a város biztosítja, a munkát - a szabad 
kapacitását figyelembe véve – az ÉDRV 
Zrt. Az utak szilárd burkolatának kiépí-
tését csak ezután érdemes megkezdeni. 
A közvilágítás további fejlesztéséről és az 
úthibák ideiglenes javításáról is szó van 
a banhida.hu filmjében, amely az okos-
telefon kameráját a QR kódra irányítva 
megnyílik, de megtalálható a www.ban-
hida.hu/hírmondó rovatában is.

Társasházkezelőkkel folytatott megbe-
szélést Szücsné Posztovics Ilona polgár-
mester a tatabányai társasházak fűtés-
korszerűsítési igényeiről, illetve az ehhez 
kapcsolódó pályázati lehetőségekről.

Az önkormányzat a korábbi években 
is támogatta a társasházak és lakásszö-
vetkezeti épületek távfűtési rendszere-
inek korszerűsítését. Vargadi Sándor, a 
Gazdaságfejlesztő Szervezet Nonprofit 
Kft. cégvezetője elmondta, azoknál az 
épületeknél, ahol megvalósult a felújítás, 
a fűtési energia felhasználás átlagosan 
30 százalékkal csökkent.

A társasházkezelők a megbeszélésen 
elmondták javaslataikat, illetve feltették 
kérdéseiket a jelenleg nyitott állami pá-
lyázattal és az esetleges önkormányzati 
támogatási lehetőségekről.

Elhangzott, hogy a társasházak több-
ségében szükség lenne a régi, korrodá-
lódott hővezetékek cseréjére, azonban 
a pályázat nem foglalkozik csőcserével. 
Egy ilyen felújításnak akkor van értel-
me, ha közben az épület hőszigetelé-
se is megtörténik, különben a lakások 
bepenészesednek. Az állami támogatás 
utólagosan finanszírozza a költségeket, 
és valószínűleg az idén már nem is ta-
lálnak kivitelezőt a felújítás elvégzésére.

A polgármester javaslata alapján előké-
szítés alatt áll egy olyan pályázat, amely 
hitelrész nélkül, 25 százalékos vissza nem 
térítendő támogatást nyújt azoknak a 
társasházaknak és lakásszövetkezetnek, 
amelyek az állami pályázaton indultak és 
rendelkeznek támogatói okirattal.

A központi költségvetésből ismét 
pályázati lehetőség nyílt a lakosság 
részére fűtéskorszerűsítés támo-
gatására. A pályázat társasházak és 
lakásszövetkezetek részére nyújt 
vissza nem térítendő támogatást a 
beruházás költségének 50 százalé-
káig. Schmidt Csaba önkormányzati 
képviselő fűtéskorszerűsítési pályá-
zat kiírását javasolta február végén, 
melyben az állami támogatást 12,5 
százalékos vissza nem térítendő 
támogatással, valamint 12,5 százalék 
kamatmentes hitellel egészítené 
ki a város.Csokis kaland tortával ünnepelték 

az idei Anyák Napját a Tatabányai 
Járási Egyesített Szociális 

Intézmények idősotthonának 
lakói. Szücsné Posztovics Ilona 

polgármester saját keretéből 
támogatta az ajándékozást.  

A STOP Cukrászda 
mestercukrásza, Sajdliné 

Rabóczky Bea ajánlása alapján 
cukor- és gluténmentes,  

a 2014-ben ország tortája címet 
kiérdemlő édességet készítettek 

az idősotthon lakóinak.  
A háromszáz szelet csokis kaland 

az anyák napi ünnepség napján 
szerepelt desszertként az ebéd 

menüjében.

Nagy nyilvánosság nélkül, a gyerekek-
nek szánt programokkal ünnepelte 50. 
születésnapját a Tatabányai Egyesített 
Bölcsődék Székhelyintézménye, régi 
nevén Módszertani Bölcsőde. Farkas 
Tünde intézményvezetővel beszélget-
tünk a tatabányai bölcsődei gondozás, 
nevelés múltjáról és jelenéről.

„A hétköznapiaktól kissé eltérő prog-
ramokat szerveztünk, így a gyerekek 
is érezték, hogy különleges ez a nap” 
- mondta el Farkas Tünde. A csillám-
tetkó és a pecázás is nagyon népszerű 
volt, ezen kívül festettek, ragasztottak, 
trambulinon ugráltak a gyerekek, szá-
molt be a bölcsőde születésnapjáról az 
intézményvezető. Ünnepi ebéd is készült, 
ennek részeként egy tortát is sütöttek a 
bölcsőde konyhájában.

Az első tatabányai bölcsőde egy családi 
házban működött az Újtelepen, melyet 
a Tatabányai Szénbányák hozott lére, a 
Módszertani Bölcsőde hetedikként épült 
fel 1971-ben. A nyolcvanas években mű-
ködött a legtöbb bölcsőde egyszerre, 
összesen tizenkettő, majd a gyes beve-
zetése, illetve a születésszámok csök-
kenése miatt kezdték el bezárni őket, 
magyarázta Farkas Tünde. 

A ’90-es évek elejéig az egészségügyi 
ágazat részeként működtek a szülőktől 
elzárt intézményként, szigorúbb belső 
szabályokkal. A gyermekek például nem 
lehettek otthoni ruhában, a szülők az át-
adóban levetkőztették őket, majd bölcső-
dés „benti” ruhát kaptak, magyarázta az 
intézményvezető.

A nevelési tevékenység ma már na-
gyobb szerepet kap, ez társadalmi el-
várás is volt.  „Régi alapelv a gondozás 
és a nevelés egysége, hiszen a gyermek 
tanul abból, ahogyan foglalkozunk vele, 
még játék közben is” – mondta el Farkas 
Tünde.

A bölcsődék nevelési programjait a sza-
bad döntés elve alapján valósítják meg, 
azaz felajánlják a gyerekeknek, hogy 
ragaszthatnak, festhetnek, építhetnek, 
mozgásos játékokat játszhatnak, vagy 
akár mesét hallgathatnak, de nem kö-
telező részt venniük. 

Ha a bölcsőde elmúlt 50 évéről be-
szélünk, muszáj megemlítenünk Balogh 
Lászlóné Pannikát, volt intézményveze-
tőt. A módszertani intézmények feladatai 
közé tartozott az ellenőrzés, új gondo-
zási-nevelési módszerek kidolgozása, 

a gondozási tevékenységek finomítá-
sa, illetve a képzésben való részvétel.  
„A bölcsőde Pannika vezetésével min-
den területen élen járt, a ’80-as években 
sok gondozó néni tanulta itt a szakmát” 
– mesélte Farkas Tünde. A képzés Iker 
Júlia vezető védőnő nevéhez is fűződik, 
ő vezette a képzést és adta át az egész-
ségügyi ismereteket, Pannika a szakmai 
képzésért felelt.

„A Bölcsődei Kongresszus előadás 
anyagából tudjuk, hogy a baba-mama 
klub szolgáltatást Pannikáék mutatták 
be először országos szinten” – mondta el 

az intézményvezető. A klubban az otthon 
lévő, hasonló problémákkal küzdő szülők 
találkozhatnak egymással, miközben a 
gyerekekkel szakképzett kisgyermekne-
velő foglalkozik, illetve őket is megtanítja 
arra, hogyan kell szakszerűen gondozni.

„A klub nevét is Pannika találta ki, ma 
már törvényben szerepel, minden bölcső-
dének kötelező szolgáltatása” – mondta 
el Farkas Tünde.

Kiemelkedő a bölcsőde történetében, 
hogy 1991-től sajátos nevelési igényű 
gyerekeket is ellátnak. „Szintén Pannika 

haladó szellemű nevelési felfogását tük-
rözi, hogy ne szigeteljük el ezeket a gye-
rekeket. A részleges integráció a 90-es 
években még nem volt jellemző, viszont 
az ép fejlődésmenetű gyermekek és szü-
leik toleranciaküszöbét emelte. Az érin-
tett gyermek fejlődését pedig segítette, 
hogy volt körülötte húzóerő” – magya-
rázta az intézményvezető.

Az öt tatabányai bölcsődét 2011-ben 
egyesítették. A hatékonyabb gazdálko-
dás mellett a hasonlóan magas ellátási 
színvonalat is sikerült biztosítani Farkas 
Tünde szerint.

„Mind az öt bölcsődében a modern 
kor elvárásainak megfelelő nevelési és 
gondozási tevékenység folyik, ezt a szülői 
visszajelzések is bizonyítják. Gyakorlati-
lag nincs üres férőhelyünk, ezt idősza-
kos gyermekfelügyeletet biztosításával 
próbáltuk ellensúlyozni” – mondta el az 
intézményvezető. 

A jelenlegi beiratkozási időszak május 
31-ig tart, de az oktatási-nevelési intéz-
ményektől eltérően egész évben fogadják 
a jelentkezési igényeket. 

Varga Máté

50 éVes a módszertani 
Bölcsőde

Szücsné Posztovics Ilona és Hajdú Ferenc képviselő a székhelyintézmény dolgozóit 
köszöntötték és bepillanthattak a csoportfoglalkozásba is. 
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mindannyian 
közlekedünk,  

de nem mindegy, hogyan
Ebben a hónapban ünnepeljük a Közle-
kedési Kultúra Napját. „Legyen minden 
nap a kulturált közlekedés napja!” – jogos 
elvárás ez mindenki részéről. „Mindenki” 
részéről, hiszen mindannyian közleke-
dünk. Ha kilépünk az otthonunkból és a 
járdán sétálunk, gyalogátkelőhelyen az út 
egyik oldaláról a másikra sietünk, vagy 
autóba ülve nyaralni megyünk, de akkor 
is, amikor kerékpáron vagy autóbusszal, 
vonattal a munkahelyünkre igyekszünk. 
Hat éve a közlekedésbiztonság, közleke-
dési kultúra ügye iránt elkötelezett part-
nerszervezetek - a Közlekedéstudományi 
Egyesület koordinálásával - különböző 
pályázatokat írnak ki, és értékteremtő 
aktivitásokat szerveznek május 11-én, és 
az ahhoz kapcsolódó időszakban. Ebből 
az alkalomból beszélgettünk négy tata-
bányai autóbuszvezetővel.

Tatabányán a közösségi közlekedést 
az önkormányzati tulajdonú T-Busz Kft. 
végzi. Autóbuszvezetői - szám szerint 
nyolcvanketten - összesen több tízmillió 
kilométert vezettek már városunk út-
jain, mióta ezt a szakmát űzik. Közülük 
néhányan igazán jó eredményeket tud-
nak felmutatni a biztonságos közlekedés 
szempontjából. Tóth Gyula, Turai József, 
Révész Zsolt és Klock Márton több helyi 
járaton is szolgáltatot teljesít, jól isme-
rik Tatabánya közlekedési kultúráját és 
annak változását is az elmúlt években, 
évtizedekben.

Tóth Gyula 1981 óta autóbuszvezető, 
1.555.000 balesetmentes kilométert ve-
zetett eddig. „A családunkban hagyo-
mány volt az autóbuszvezetői szakma, 
nagyon szeretem, nem tudnék zárt he-
lyen, gyárban dolgozni. Az új buszokkal 
már sokkal könnyebb dolgozni, az utasok 
is kényelmesebben utaznak, ami kihat a 
türelmükre is. Nyáron klimatizált, télen 
fűtött buszokkal érkezünk a megállókba.”

Révész Zsolt 1990 óta dolgozik autó-
buszvezetőként, 1.250.000 kilométert 
teljesített eddig balesetmentesen. „Tata-
bányán, helyi járaton dolgoztam az elmúlt 
évtizedekben. Szeretem ezt a munkát, 
néhány éve itt a T-Busznál új autóbu-
szokkal dolgozunk, ami sokat javított a 

munkakörülményeken. Nagyobbik fiam is 
ezt a szakmát választotta és a kisebbik is 
most kezdi, szeretném ha sikeresek len-
nének benne. Gyerekkorukban gyakran 
elkísértek a munkába, figyelték a for-
galmat, jobban ismerték a fordákat (az 
autóbusz egy napi programját), mint én.”

Klock Márton és Turai József szintén 
1990 óta dolgozik autóbuszvezetőként, 
egyformán 1.250 ezer kilométert veze-
tettek eddig balesetmentesen. Abban is 
hasonlítanak egymásra, hogy mindket-
ten a 6-os járatot kedvelik a legjobban.  
A Tatabánya Síkvölgy felé közlekedő járat 
zöld környezetben, távol a város zajától 
szállítja utasait, így itt szeretnek a leg-
inkább dolgozni. Elmondásuk szerint kb. 
7 év alatt teljesíthető 250 ezer baleset-
mentes kilométer helyi járatban.

Abban mind a négy szakember egyet-
ért, hogy sokkal sűrűbb forgalomban, 
figyelmetlenebb és türelmetlenebb sze-
replőkkel, több autóval kell együtt dol-
gozniuk nap mint nap. A folyamatos kon-
centráció, figyelem és a vezetési rutinjuk 

gyakran eredményezi komoly balesetek 
megelőzését, megakadályozását. 

Arra a kérdésre pedig, hogy miben 
tudja segíteni az autóbuszvezető mun-
káját a többi közlekedő, néhány tényleg 
egyszerű figyelmességet említettek, 
ami a saját testi épségünk védelmében 
is fontos lehet:

– a kijelölt zebránál se lépjünk le az 
útra anélkül, hogy körülnéznénk

– telefonnal, fülhallgatóval tompított 
figyelemmel még körültekintőbben 
közlekedjünk

– legyünk tekintettel arra, hogy a jár-
művön utazókat is veszélybe sodorjuk 
azzal, ha fékezésre kényszerül miattunk 
az autóbusz

– autóval közlekedve engedjük ki az 
induló autóbuszt a buszmegálló öbölből

– kerékpárral az út szélén (még védett 
sávban is) figyeljünk a buszokra, hiszen 
keresztezhetik utunkat, amikor a meg-
állóba beállnak, vagy éppen kiindulnak 
onnan

Pruzsina Alice

1. Az Ön életkora * 

 18 év alatt  18-25 éves

 25-40 éves  40-60 éves

 60 év felett

2. Az Ön neme *

 férfi  nő

3. Az Ön iskolai végzettsége *

 8 általános vagy kevesebb  szakmunkásképző

 gimnázium, technikum  főiskola, egyetem

 egyéb (OKJ, stb.)

4. Melyik településrészen él?

 Alsógalla  Bánhidai ltp.

 Bánhida családi házas övezet  Erőmű lakótelep 

 Felsőgalla  Hatostelep és Mésztelep

 Dózsakert  Kertváros lakótelep

 Kertváros családi házas övezet  Óváros

 Újváros I. (Március 15. utcától-Fő térig)  Újváros II. (Fő tértől a volt autóbusz állomásig)

 Sárberek lakótelep  Sárberek családi házas öveze

 Gál I. ltp.  külterület (Csákányos- és Körtvélyespuszta,
       Síkvölgypuszta, Barackos, Fácánoskert,  

 egyéb       Baromállásdűlő, Szőlőhegy)

- kérdőív a lakosság számára
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       miBen fejlődjön 
tataBánya?

Várjuk javaslataikat!

Annak érdekében, hogy önkormányzatunk az Európai Uniós pályázatokon sikeres vegyen részt, és a városi beruházási, fejlesztési 
irányokat minél pontosabb tudjuk meghatározni, fontosnak tartjuk, hogy mind a helyi vállalkozások, mind az önkormányzati és 
civil szervezetek, mind pedig a tatabányai lakosok kifejthessék álláspontjaikat a gazdaság, városszerkezet, társadalom, kultúra, 
turizmus és minden olyan terület helyzetéről, amely szorosan kapcsolódik a város jövőbeni fejlődéséhez. 

Kérjük, vegyen részt Ön is az új Integrált Településfejlesztési Stratégia kialakításában, várjuk ötleteiket, javaslataikat! Minél 
többen töltik ki a kérdőívet, annál jobb lehetőség nyílik arra, hogy a következő években olyan beruházások valósulhassanak 
meg városunkban, amelyek az Önök igényeinek felelnek meg.

A kitöltött kérdőíveket munkanapokon 8 és 16 óra között lehet leadni a Polgármesteri Hivatal portáján, az első 200 kitöltő 
számára szerény ajándékkal köszönjük meg a fáradozást (toll, jegyzetfüzet). A kérdőíveket elektronikusan is ki lehet tölteni: 
www.tatabanya.hu Határidő: május 30., 16.00

Turai József, Révész Zsolt, Tóth Gyula, Klock Márton – tatabányai autóbuszvezetők több 
mint 5 millió 555 ezer kilométert vezettek balesetmentesen, pedig egyre kevésbé van könnyű 
dolguk városunk útjain.
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5. Mióta él Tatabányán? *

 itt születtem, mindig is itt laktam  10 évnél régebb óta

 csak néhány éve  új beköltöző vagyok (max. 1 éve)

6. Amennyiben újonnan, vagy néhány éve költözött be: Honnan költözött ide?

 Tatabánya más városrészéből  más városból

 más kistelepülésről  külföldről

7.Milyen ingatlanban él?

 saját tulajdonú  piaci bérlemény

 önkormányzati bérlemény

8. Hol dolgozik? *

 Tatabányán  Komárom-Esztergom megye más településén

 más, távolabbi településen  nem dolgozom, nyugdíjas vagyok

 nem dolgozom, tanuló/hallgató vagyok  nem dolgozom, CSED/GYED/GYES-en vagyok

 nem dolgozom, munkanélküli vagyok

9. Mi a három legfontosabb pozitív észrevétele Tatabányával kapcsolatban? (amiért szeret itt élni, amit a legjobban szeret 

 

 

 

 

10. Mi a három legfontosabb negatív észrevétele Tatabányával kapcsolatban? (amit nem szeret, amin változtatna) *

 

 

 

 

11. Az alább felsoroltak közül melyekkel van megelégedve, illetve melyekkel nincs? Értékelje 1-től 5-ig! (1-es a legrosszabb) *

 1 2 3 4 5
utak minősége        

víz, csatorna, gáz ellátottság       

közterületek tisztasága       

információs és utcatáblák minősége, száma       

parkok, játszóterek minősége, száma       

szelektív hulladékgyűjtés minősége       

zöldfelületek állapota (növényzet, fák, virágok)       

levegő tisztasága        

közbiztonság        

a polgármesteri hivatal működése        

óvodák elérhetősége, minősége        

iskolák elérhetősége, minősége        

háziorvosi ellátás        

gyermekorvosi ellátás        

védőnői szolgálat        

fogászati ellátás        

panelházak energetikai állapota (felújítottság, korszerűség)        

idősellátás, gondozás        

kulturális rendezvények minősége, rendszeressége        

sportolási és szabadidős lehetőségek        

a polgármesteri hivatali tájékoztatás mennyisége, formája        

közösségi terek állapota, szolgáltatásai        

12. Milyen fejlesztés megvalósulását tartja a legfontosabbnak a következő 5 éven belül? *

 

 

 

 

13. Értékelje az alábbi fejlesztések hasznosságát 1-5 ig (1 nem hasznos, 5 igen hasznos)

 1 2 3 4 5
Dózsakerti sétálóutca         

Mikovényi út felújítása        

Polacsek körforgalom és dózsakerti kerékpárutak        

Csónakázó-tó        

14. Milyen egyéb létesítményeket / szolgáltatásokat látna szívesen? (ami hiányzik, amit szívesen használna)

 

 

 

 

15. Mennyire elégedett a város azon lakóterületén, ahol Ön él… (amelynek a működését ismeri)

 1 2 3 4 5
az intézményi ellátottsággal (óvoda, bölcsőde)        

közlekedési állapotokkal        

utak állapotával        

köztisztasággal        

közbiztonsággal        

óvodai, bölcsődei ellátottsággal        
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lakhatási viszonyokkal (bérlakások)        

önkormányzati bérlakások elérhetőségével        

parkolással        

kerékpárutakkal        

szálláshelyekkel        

sportolási lehetőségekkel        

lakóépületek energetikai korszerűsítésével        

16. Milyen sportolási lehetőséget hiányol a településrészen?

 

 

 

 

17. Fontosnak tartaná-e a városi lakótelepek azbesztmentesítését?

 igen  nem

18. Indítana-e egyéni vagy társasvállalkozást a jövőben? 

 igen  nem

Ha igen, igénybe venné-e inkubátorház szolgáltatásait?

 igen  nem

19. Milyen változtatást eszközölne a város egészségügyi rendszerében?

 

 

 

 

20. Milyen változtatást eszközölne a város szociális intézményrendszerében?

 

 

 

 

21. Egyéb javaslat, észrevétel:
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A Föld Napja alkalmából 
csatlakoztunk a Vasaltutak által 
szervezett szemétszedési 
akcióhoz a Turul Emlékműnél.  
A szemétszedés után csapatépítőt 
tartottunk, paprikás krumplit 
főztünk közösen, sokat 
beszélgettünk és kipróbáltuk a Via 
Ferrata-t. A bográcsban főtt ételt 
a Tatabányai Járási Egyesített 
Szociális Intézmények hajléktalan 
otthonának ajánlottuk fel.

Sikerrel 
zárult a 
tavaszi fotó- 
és rajz-
pályázatunk
Összesen 68 db fotó és közel 20 rajz 
érkezett a pályázati kiírásra.  
A díjátadót és a kiállítást a Vértes 
Centerben rendeztük meg. Spiák 
István Dávid (VDÖK titkár) ismertette 
a háromtagú zsűri által összeállított 
eredményt. Hozzátette, a pályázat 
szinte az egész város fiatalságát 
megmozgatta, az általános 
iskolásoktól a középiskolásokig.  
A zsűri 3 kategóriában értékelte a 
munkákat.  
Általános iskola:  
I. helyezett - Gyarmati Alina,  
II. helyezett - Borvendég Márton,  
III. helyezett - Bobák Dóra. 
Középiskola:  
I. helyezett - Gróf Kitti,  
II. helyezett - Dubiel Mercedes és  
III. helyezett - Tóth Anna.  
Fotó kategória: I. helyezett Horthy 
Ákos, őt Kefei László Gábor és 
Kadarkuti Eszter követte.  
Az alpolgármesteri tisztséget a 
2021/2022-es évben Haag Laura tölti 
be, gratulálunk az új megbízásához és 
sok sikert kívánunk az egész évre!

Megyei 
ifjúsági kupát 
szervezünk

A tatabányai és a tatai városi diákön-
kormányzat közösen szervezi meg az 
I. Komárom-Esztergom Megyei Ifjúsági 
Kupát. A rendezvényt 2021. június 19-én 
(szombaton) tartjuk meg. Tatabányán 3, 
Tatán pedig 2 helyszínen várjuk a legfel-
jebb 40 megyei csapatot. A jelentkezők 
5+1-es felállásban játszanak, csoportkö-
rös bontásban. Az eseményt Janovszki 
Csenge nyitja meg az Ismerős Arcok: 
Nélküled című dallal.

Jelentkezni az alábbi QR kód segítségé-
vel lehet, valamint a linket megtaláljátok 
a tatabányai és tata diákönkormányzatok 
facebook oldalán. 

Nevezési határidő: 2021. június 13.
További kérdésekkel Spiák Istvánt ke-

reshetitek (VDÖK titkár, sportreferens): 
+36706252724

taVaszi 
diákhÍrek

A VDÖK tagjai április közepén a 
Tappancs állatotthonba látogattak 
és tereprendezési munkálatokban 
vettek részt. Segítettek gereblyézni, 
összeszedték a játékokat az udva-
ron, a szemetet pedig konténerbe 
gyűjtötték. A VDÖK tagjai száraztáp 
eledelt és konzervet vittek a men-
hely számára.

További információért keresd fel Facebook oldalunkat: facebook.com/tatabanyaidiakonkormanyzat
Instagramon is megtalálsz minket: tatabanyai_dok

Április havi támogatóink: Libri, Líra, TJ ESZI, Vasaltutak, Gábor hentes, Marika Zöldséges, Vértes Center, Nescafe



Néhány hete zárult le az a felmérés, mely-
nek során a minden közterületi játszótéri 
eszközt megvizsgáltak és feljegyzések 
készültek azok állapotáról. Mármarosi 
Sándor, a Városüzemeltetési Iroda ve-
zetője elmondta: tavaly az óvodák és a 
bölcsődék udvaraiban készült ilyen átfogó 
ellenőrzés. Kiszűrték a szakemberek azo-
kat a játékokat, amelyek már nem felelnek 

meg szabványoknak, így közel 50 millió 
Forint értékben kerültek új játszóeszkö-
zök az intézményekbe. Most a közterületi 
játszóterek felmérésével folytatódott a 
munka. Az adatok összesítése folyamatban 
van, de az már most elmondható, hogy a 
15 éve telepített eszközök egy része elkor-
hadt, tönkrement. Minden egyes játékról 
feljegyzés készül, karbantartási tervet 

állítunk össze és a nem javítható eszközök 
cseréréje teszünk javaslatot. Közgyűlési 
előterjesztés készül, melyet a közgyűlés 
tárgyal meg – ezután kerülhet sor a meg-
határozott munkákra. Több képviselő – 
felgyorsítva a folyamatot - a körzetében a 
saját fejlesztési kerete terhére megrendelt 
több eszközfelújítást, napvitorla kihelye-
zést a játszóterek árnyékolására.

300 tonnás 
lomtalanÍtás, 
és ami utána 
maradt

Busszal a turulhoz

fapótlás kötelezettséggel

megújulnak  
a játszóterek is

Környezetkímélő elektromos autóbuszok közlekednek a Turul Emlékműhöz hétvégén és ünnepnapokon.

Véget ért a tavaszi lomtalanítás váro-
sunkban. A szolgáltató és a városháza 
szakirodája együtt ellenőrizte az adott 
területet. Sajnos városszerte több száz 
esetben készült feljegyzés arról, hogy a 
meghirdetett időponthoz képest jóval 
korábban és nem csak a lomtalanítás 
körébe tartozó anyagokat helyezték ki 
a házak elé, a tárolók mellé. A guberá-
lóknak így bőven volt ideje -még haszno-
sítható tárgyak után kutatva - széttúrni 
a kihelyezett szemetet. Gumiabroncs, 
alkatrészek, üveg, elektronikai- és ve-
szélyes hulladék maradt az ingatlanoknál 
az elszállítás után. A szolgáltató csak 
a meghirdetésben szereplő anyagokat 
gyűjtötte be. A családi házas övezetek-
ben szórólapon keresztül tájékoztatta 
az érintett lakókat arra, hogy gondos-
kodjanak a lomtalanításba nem tartozó 
hulladék eltávolításáról. Tatabányán két 
hulladékudvar áll a lakosság rendelke-
zésére, ahol díjmentesen elhelyezhető a 
hulladék egész évben. A társasházi öve-
zetekben ugyancsak díjtalanul vehető 
igénybe évente egy alkalommal az ún. 
házhoz menő lomtalanítás szolgáltatás. 
Minden, a hulladékszállítás és elhelyezés 
témájához tartozó információ, telefon-
szám, e-mail cím, nyitva tartás elérhető 
lapunk állandó rovatában, ami ezúttal a 
22. oldalon található.

Itt követhető egyébként az a költ-
ségszámláló is, melyet havonta frissít a 
szakiroda. Az adott hónap és az év ed-
digi összes költsége látható, amennyit a 
város az illegális lerakók felszámolására 
fordított. A lomtalanítás után a társas-
házi övezetekben kint hagyott hulladék 
eltakarítása miatt ez a számláló a „szo-
kásos” havi 2-3 milliós havi növekedés 
helyett most 5 millió forintra emelkedett. 
A Városüzemeltetési Iroda tájékoztatása 
szerint április végén az az összeg, amit 
Tatabánya az illegális lerakók (lakótelepi 
és egyéb városi terület) felszámolására 
költött, meghaladja a 24 millió Forintot. 
Összehasonlításképpen ugyanennyibe 
kerül az egész városban egy évben a 
lombtakarítás.

Az idén a tavaszi lomtalanítás során 
közel 300 tonna hulladékot gyűjtött be 
és helyezett el a regionális lerakóban a 
szolgáltató.

Újra közlekedik a Turul Emlékműhöz a 
T-Busz 70-es jelzésű járata. Hétvégén 
és ünnepnapokon ötször lehet eljutni 
autóbusszal a népszerű kirándulóhelyre 
és onnan vissza a városba. A pandémia 
miatt tavaly ősz óta most, április végén 
indította újra ezt a népszerű járatát a 
T-Busz Kft. Az elektromos autóbuszok 
közvetlenül nem szennyezik a parkerdő 

levegőjét, így nem csak kényelmes, de 
korszerű és környezetkímélő megoldás 
lehet egy kirándulás a Turul Emlékmű 
környékén, a kiindulási ponthoz autó-
busszal érkezve.
Indulás az Autóbusz-állomásról: 10:05 
12:05 13:20 15:20 16:20
Indulás a Gerecse Kapujától: 10:25 12:25 
13:40 15:40 16:40

Megállóhelyek: Álmos vezér út, Fő tér, 
Mártirok útja, Ifjúság út, József Attila 
Művelődési Ház. A járat helyi tarifával 
vehető igénybe.

Május elsejétől újra visszaállt az el-
sőajtós felszállási rend és az autóbusz-
vezetőnél is lehet menetjegyet vásárolni 
a T-Busz járatain. 

Pruzsina Alice

Megkezdődött a tavaszi faültetési akció városunkban. Azoknak a kivitelezőknek, akik 
az építési munkák során (pl. járda-, útépítés) fákat vágtak ki, pótlási kötelezettséget 
ír elő a város jegyzője. Így most hetven előnevelt díszfaiskolai fa, főleg juhar kerül 
a közterületekre. Azt, hogy hová ültetik a pótlást, a városháza szakirodája dönti el. 
Elsőbbséget élvez a kiszáradt fák helye a lakóövezetekben, illetve ahol a lakosság 
igényli, de folytatják fasorok vagy ligetek telepítését is.

Ezekben a hetekben további pótlási kötelezettségi határidők járnak le, így az idén 
még ezen kívül 80-100 fa ültetésére kerül sor.

Zajlik a parkok, terek 
komfortosítása

A hagymás virágok elnyílása után ezekbe az ágyásokba egynyári palánták kerülnek,  
a kiépített öntözőrendszerrel pedig egyszerű a gondozásuk.
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Hagyományosan a Föld Napján, április 
22-én kezdődnek meg a tavaszi par-
kosítási munkák Tatabányán. A város 
megkurtított költségvetése miatt az 
idén csak a nagyobb, öntözőrendszer-
rel ellátott virágágyásait ültetik be a 
szakemberek és az önkéntesek. Erre a 
munkára egyébként még lehet jelent-
kezni. A parkok, közterek lombgyűjté-
séhez is bőven érkezett felajánlás, így 
a város intézményeiben, a színházban 
illetve a polgármesteri hivatalban dol-
gozók is kivették a részüket a kétkezi 
munkából.

Több önkormányzati képviselő is 
célul tűzte ki az idén a körzete közte-
rületeinek rendbetételét. Újvárosban a 
szegélyek és a zöldfelületek takarítása, 
valamint a húsz éve elmaradt 1-es út 

menti rézsű rendbetétele is képviselő 
keretből valósult meg. Kertvárosban a 
Petőfi utcában új kutyafuttatót alakí-
tottak ki, és egy másik helyszín eszkö-
zeit újították meg képviselői keretből. 
Sárberekben részben, a Gál István la-
kótelepen teljes egészében megújulnak 
a játszóterek a helyi önkormányzati 
képviselő támogatásával. 

Az épületek körüli virágosításhoz 
mind a városrészi intézmények, mind 
a lakosság számára vásároltak palán-
tákat, azok kiosztásáról, igényléséről 
a képviselők saját közösségi oldalukon 
tájékoztatják a körzetükben élőket.

A társasházi övezetekben új padok, 
asztal, virágtartó kőláda, hulladékgyűj-
tők kerültek ki a tömbök közé, és több 
utcabútor felújítására is sor került.



Melegvíz-
korlátozások 

Tatabányán

A T-Szol Zrt. karbantartást végez a ta-
tabányai primer távfűtési hálózaton. 
Az egyes területeken megjelölt napo-
kon a használati melegvíz-szolgáltatás 
szünetel.
május 31-június 04.
Óváros – Népház út, Cseri lakótelep, 
Szabó Ignác utca 1-5., Szent Borbála út 
1-6. és a 8-10-12-14., Molnár János utca 
2-3-4., Radnóti Miklós utca 5-6-7.
június 14 – június 18.
Óváros – Gál lakótelep, Szent Borbála út 
7-től a páratlan oldal, Szent Borbála út 
16., Napsugár utca – Szent Flórián utca 
– Ótelep utca – Solymos Mihály utca, 
Radnóti Miklós utca 1-2-3-4., Molnár 
János utca 1.
június 28 – július 02.
Újváros: Béla király körtér, Fő téri in-
tézmények, üzletek és a volt autóbusz 
pályaudvar közötti terület.
július 12 – július 16.
Újváros: Fő téri lakóépületek és a Már-
cius 15. út közötti terület (Béla király 
körtér kivételével)

július 26 – július 30.
Sárbereki lakótelep
augusztus 09 – augusztus 13.
Dózsakert, Bánhidai lakótelep, Kert-
város, Erőmű lakótelep

augusztus 10-11.
Az egész város ellátását érintő 
erőműves leállás.

A T-Szol Zrt. szakemberei mindent 
elkövetnek, hogy a munkálatokat a le-
hető legrövidebb idő alatt elvégezzék. 
A karbantartás rendszerint a meg-
hirdetett határidő előtt befejeződik, 
ekkor a szolgáltatást azonnal újra 
biztosítják. A karbantartási szünet 
alatt a melegvíz-csapokból is hideg 
víz folyik, amit az óra megmér, ez in-
dokolatlan többletköltséget okozhat. 
Ennek elkerülése érdekében javasol-
juk a karbantartás idejére a meleg-
víz-mérő óra előtti csap elzárását!  
Az esetleges kellemetlenségért kérjük 
szíves megértésüket!     
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Tíz napközis tábort szervez az Agora Non-
profit Kft., több helyszínnel. Az Agora az 
idén anyagi könnyítéssel segíti a tatabá-
nyai családokat.  A táborok részvételi díját 
egységesen, gyermekenként tízezer forint-
tal csökkenti. Erre azért van lehetősége, 
mert a pandémiával kapcsolatos gazdasági 
intézkedések következtében forrásokat 
tud átcsoportosítani az önkormányzat jó-
váhagyásával. A szervezők bíznak abban, 
hogy ez a könnyítés lehetővé teszi a lehető 
legtöbb tatabányai család számára, hogy 
gyermekeik az agorás táborok résztvevői 
lehessenek. A táborok részvételi díja idén 
így egységesen 19.900 Ft, amely magában 
foglalja napi háromszori étkezést is.
XXVI. Ifjúsági Sakktábor: 
Ha már tudsz sakkozni, de fejlesztenéd 
a tudásodat, a tábor csak rád vár! A sak-
kelmélet és a remek játszmák mellett 
számtalan más porgrammal készülünk.
Tánctábor:  
Különböző táncstílusokat ismerhetsz 
meg, kreatív játékokon keresztül. A tábor 
bemutatóval zárul.

Ötkarikás tábor: 
A kosárlabdától a küzdősportokig, a tol-
laslabdától az Exatlon akadályig minden 
nap újabb izgalmas program. A nyár leg-
aktívabb tábora.
RáHangoló művészeti tábor: 
A gyerekek kreatív, fejlesztő órákon ke-
resztül ismerkedhetnek meg a klasszikus 
zene alapjaival és a hangszerekkel. Zenei 
és vizuális foglalkozások.
Geo tábor: 
Gyere velünk túrázni és hegyet mászni a 
Gerecsébe, ahol kőkorszaki túrákban és 
kincskeresésben is részt vehetsz.
Alsógallai művészeti tábor: 
Festenél a szabadban? Megszólaltatnál 
néhány különleges hangszert? Netán a 
tánc a mindened? Elmesélnél egy törté-
netet? Próbáld ki magad az összes mű-
vészeti ágban!
Indiántábor: 
Ha békés szándékkal jössz, testvérként 
fogadunk, ha kiástad a csatabárdot, akkor 
a hadiösvényen találkozunk. Bárhogy 
is lesz, a végén elszívjuk a békepipát és 

mesélünk egymásnak: milyen volt a ti-
pifestés, a lótolvajlás, a bölényvadászat, 
a karkötő készítés, a nyomolvasás, az 
arcfestés, a harcos próba.
Babrálgató tábor: 
„Szil szál szalmaszál! Merre járt a Pál?” 
Kézműveskedett, szöszmötölt, babrál-
gatott, játszott, futott, fára mászott és 
a végén kicsit elszunnyadott. Tarts vele 
idén nyáron, tanulj naponta más-más 
kézműves technikát!
Informatikatábor: 
Játékos feladatok segítségével sajátítha-
tod el a scratch programozást, a felelős 
internethasználatot és a social networks 
alapjait. Szükséges ismeretek: windows 
alapok, értő olvasás.
Bánhidai gyerkőc tábor: 
Fedezd fel a Bánhidai Szlovák Ház és a 
skanzen titkos kincseit, mássz fára, lo-
vagolj és kézműveskedj velünk, teljesítsd 
az akadálypályát!

     készülünk  
a Vakációra

Június 28 – július 2.

Június 28 – július 2.



Csapó Károly 1981 szeptemberében sza-
badrúgásból hatalmas gólt lőtt a Real 
Madridnak. P. Nagy László pedig máig 
az egyik legsikeresebb tatabányai játé-
kos. Ma már mindkettejüket legendák-
nak tartják a labdarúgás szerelmesei, 
az utánpótlás korú focistáknak pedig 
ők Kari bá’ és Pöci bá’. A kisgyerekek és 
a kamaszok is rajongásig szeretik őket. 
Az érzés kölcsönös. 

Sok-sok éve már, hogy szinte minden 
nap találkoznak, de a mai napig van 
mondanivalójuk egymásnak. Amolyan 

véd- és dacszövetséget kötöttek egy-
mással, a tatabányai labdarúgással, az 
utánpótlásképzéssel.

Ez az időszak azonban nekik sem egy-
szerű. A távolságtartás a gyerekekkel 
komoly feladat, hiszen a kicsik ölelnék 
őket, a nyakukba ugranának. A nagyob-
baknál a bányász kézfogás is elmarad, 
már jó ideje „ökölpacsival” kell beérniük. 

Egyikőjük már oltakozik, másikójuk 
éppen túl a betegségen, még kicsit gyen-
gén, a pálya széléről, az autóból figyeli 
a gyerekek munkáját. De bizakodóak és 

erőt merítenek a gyerekek szeretetéből 
és a labdarúgásból.

-Mindketten benne vagyunk a kor-
ban, azért is próbálunk óvatosak lenni. 
Igyekszünk figyelni egymásra és min-
denkire. Nem tudhatjuk ki a tünetmentes 
hordozó, mint ahogyan azt sem, hogy ki 
viselné nehezebben, ki könnyebben ezt 
a betegséget - kezdte a beszélgetésün-
ket P. Nagy László. Én az U10-11-esek-
kel dolgozom, folytatta Csapó Károly. 
Ők elvárják a közvetlenséget, a bizta-
tást. Ez nehéz időszak mindenkinek, 

de bízunk benne, hogy hamarosan túl 
leszünk rajta. 

A gyerekek sokan és lelkesen járnak 
edzésre. Munkájuk „jutalma”, a mérkő-
zések azonban jó ideje elmaradnak. 

- Nem lehet azt mondani, hogy nem 
jönnek a gyerekek. Dolgoznak, edzünk. 
Az online oktatás mellett jót is tesz nekik, 
hogy kimozdulnak a szobából, közösség-
ben lehetnek, sportolnak. Az az egy hiba 
van, hogy nem tudnak mérkőzéseket ját-
szani, igazi ellenfelek ellen - mondta a ki-
csikről Karcsi bácsi. A nagyobbaknál más a 
helyzet. Ők a folytatásban szerda-szombat 
ritmusú sorozat terhelést kapnak. 

- Tatabányán a felnőtt csapat most 
NBIII-as. Az lehet az ifistáink célja, hogy 
NBIII-as vagy akár NBII-es csapatba be-
férjenek, fejlődhessenek. Minden kor-
osztályban vannak tehetségeink. A mi 
utánpótlásunk egy kicsi bázis a jelenlegi 
rendszerben. Az akadémiák folyama-
tosan elviszik a gyerekeinket. Büszkék 
vagyunk rá de így, amiről mi álmodunk, 
hogy a „saját” gyerekeinket beépítsük, 
akár a felnőtt csapatba is, sajnos nem 
valósulhat meg. Aki tehetséges elviszik 
– mondta P. Nagy László.

- A gyerekeknél számít, hogy kitől ta-
nulhatják meg a sportág alapjait? Érdekli 
őket? Tudják, hogy nektek mi van a lá-
batokban, a fejetekben a labdarúgásról?

- A szülők, nagyszülők emlékeznek a 
mérkőzéseinkre. A kisgyerek pedig jön és 
elmondja, hogy apuval vagy papával be-
szélgettek a régi meccsekről, akár a gól-
jainkról. Büszke vagyok arra, hogy ebben 
az NBIII-as csapatunkban sok játékos a 
mi nevelésünk. Amikor átvettem a TASK 
vezetését, elindítottunk egy szisztémát, 
abból sokan most is nálunk játszanak. 
Itt maradtak és be akarják bizonyítani, 
hogy lehet rájuk számítani. Ha feljebb 
tudna lépni a nagy csapatunk, biztosan 
a fiatalok is tovább fejlődnének - mesélte 
csillogó szemmel Csapó Károly. Ha olyan 
játékosokkal lehet foglalkozni, akikben 
van tehetség, akkor az nagyon jó érzés. 
Igaz, szeretek foglalkozni az ügyetlenebb, 
lelkes gyerekekkel is. A lényeg, hogy az 
edző mindenkinek akarjon adni. Minden 
korosztályban jól állunk.

-Az akadémián válogatott gyerekek 
sportolhatnak. Itt, Tatabányán a kicsit 
„ügyetlenebb” fiatalok is lehetőséget 
kaphatnak. Járhatnak edzésre, megsze-
rettetitek vele a sportot, a mozgást, a 
labdarúgást és idővel kiderül, hogy adott 
esetben a szorgalmukkal mire juthatnak. 

-Ha a megye labdarúgását megnézzük, 
nagyon sokan játszanak. Amikor az első 
csapatunkkal végigjártuk a megyét, akkor 
jöttünk rá, hogy mennyi tatabányai ne-
velésű játékos játszik a környéken. Azok 

a srácok, akik 8-10 évig itt voltak nálunk, 
de nem tudtak bekerülni a tatabányai 
csapatba, ők kisebb, környékbeli csapa-
tokban játszanak. 

-Számotokra mit jelent a tatabányai 
labdarúgás utánpótlása? Kari bá’?

- Annak idején volt, hogy több utánpót-
lás csapatot is el tudtunk vinni Barcelo-
nába, Berlinbe vagy akár Franciaországba 
is. Nagyon összekovácsolta a gyerekeket 
egy ilyen utazás. Ma már csak „okosko-
dó”, tanácsadó ember vagyok, de ha te-
hetem, akkor minden meccsre kijövök.  
A lelkemnek nagyon jó, ha a pályán tudok 
lenni, a gyerekek között. Messziről futnak, 
köszönnek és pacsiznak. Ez nekem még 
ebben a korban is nagyon nagy élmény. 

- Pöci bá’?
- A betegségem után az első utam is 

a pályára vezetett. Itt vagyok boldog, itt 
érzem otthon magam. Az autóból néz-
tem őket. Meg vagyunk ezzel „mérgez-
ve”, már nem tudunk erről lemondani, 
és nem is akarunk. Hacsak el nem za-
varnak. De biztos vagyok benne, hogy 
valahogy akkor is visszaszivárognánk. 
Nekünk a boldogság a stadionban van. 
1976 óta vagyok Tatabányán. Papi még 
régebben, 1974 óta. Ez már nagyon hosz-
szú idő. Itt érzem jól magam, már nem 
akarok máshová menni. 

Katona Zsuzsi

„nekünk a Boldogság  
a stadionBan,  

a fociBan Van”

P. Nagy László és Csapó Károly legendák a labdarúgás szerelmesei számára, az utánpótlás korú focistáknak pedig ők Kari bá’ és Pöci bá’.

2021 májusától 
ismét Vár  
a skanzen
Az idei esztendő, habár több szempontból 
rendhagyónak minősül, sűrűnek ígér-
kezik a Bányászati és Ipari Skanzenben. 
A skanzen tervezett nyitása május 5., 
a helyszín természeti és épített miliő-
je tavasszal élettel telve lüktet, érde-
mes tehát ellátogatni erre a különleges 
helyre. A nemzetközi vonatkozásban is 
egyedülálló kiállítóhely egy régi bánya-
üzem, amely teljes épületegyüttesével, 
berendezett irodákkal, szabadtéri gép-
bemutatón és bejárható bányatérség-
gel idézi meg a szénbányászatot a régi 
XV-ös aknán. A skanzent az egykori ta-
tabányai bányászkolóniák jellegzetes 
lakó- és középületeinek megépítésével 
és korhű berendezésével tettünk még 

teljesebbé és egyedivé. A több mint 22 
állandó kiállítás mellett különféle prog-
ramok színesítik az ide érkezők napjait: 
májusban a BányaBarangoló két felhívás 
egyik helyszíne lesz, júniusban Dadabá-
nya címmel kortárs művészeti fesztivál, 
a Museum Week keretein belül pedig 
Esztergályos Patrik rendhagyó tárlat-
vezetése, ismeretterjesztő előadások, 
gyereknap, családi nap, lyukkamera nap, 
végül a Múzeumok Éjszakája programja 
zárja a hónapot. A bányász hagyomá-
nyokat játékosan megidéző Skanzen 
Napi Ribillió után augusztusban már a 
Bányásznapra készülünk, reményeink 
szerint a népszerű Örökbefogadói nappal. 

Taizs Gergő Tatabányai Múzeum
A nemzetközi vonatkozásban is egyedülálló 
kiállítóhely egy régi bányaüzem. 
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jegyzői tájékoztató:
Tatabánya területén az állatok védelméről és kíméletéről szóló 1998. évi XXVIII. törvény 42/B. § (1) bekezdése 
alapján kerül sor az ebek összeírására a jogszabály 42/A. § (4) bekezdésében meghatározott adattartalommal.

Az eb tulajdonosa, vagy az eb tartója az ebösszeíráskor a 42/B. § (5) bekezdése alapján köteles az adatlapon 
feltüntetett adatokat a települési önkormányzat rendelkezésére bocsátani. 

Aki az adatszolgáltatási kötelezettségének nem tesz eleget az a törvény 43. § (1) bekezdése alapján állatvédelmi 
bírságot köteles fizetni.

Az Ebösszeíró adatlap további példányai beszerezhetők a Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán (2800 Tatabánya,  
Fő tér 8.), illetve letölthetők a www.tatabanya.hu honlapról; illetve nyomtatással, fénymásolással sokszorosíthatók.

Az ebösszeíró adatlapot ebenként kell kitölteni és eljuttatni a Polgármesteri Hivatal részére az alábbi módokon:

A Hivatal honlapján található adatlap online kitöltésével

Levélben postai úton az alábbi levélcímre: 2800 Tatabánya, Fő tér 6.

Polgármesteri Hivatal Ügyfélszolgálatán személyesen

Elektronikus úton (aláírva, majd scannelt formában) ebbejelentes@tatabanya.hu e-mail címre.

Az ebösszeíró adatlapok leadásának határideje: 2021. július 30.

Tájékoztatjuk továbbá az ebtartókat, hogy a kedvtelésből tartott állatok tartásáról és forgalmazásáról szóló 
41/2010. (11.26.) Kormányrendelet 17/B. § (10) bekezdése szerint - 2013. január 1-től - a négy hónaposnál idősebb eb 
csak transzponderrel (chippel) megjelölve tartható, ezért szíveskedjenek a transzponderrel meg nem jelölt ebeket a 
szolgáltató állatorvosnál megjelöltetni.

Felhívjuk a figyelmet, hogy amennyiben az adatlap benyújtását követően az Ebösszeíró adatlapon szereplő 
adatokban változás állna be, továbbá amennyiben ezen időpont után kerül az eb a felügyelete alá, illetve kerül ki 
felügyelete alól azt be kell jelenteni a Polgármesteri Hivatal részére, a változást követő 15 napon belül.

Együttműködését köszönöm!

dr. Verhóczki Zita jegyző

indul az eBösszeÍrás 
– kötelező a 
regisztráció
A Tatabánya közigazgatási területén  
belüli ingatlanon élő, gazdás kutyák be-
jelentésére több lehetőség is a gazdik 
rendelkezésére áll. A regisztráció teljesen 
díjtalan és a későbbiekben sem képezi 
semmilyen fizetési kötelezettség alap-
ját, azonban az adatszolgáltatás minden 
ebtartó részére kötelező. Ez az összeírás 

független attól, hogy a kutya rendelkezik 
e az állatorvos által beültetett chippel. 
Az adatlapot itt, az újságban is közöljük, 
kivágható, kitölthető, beküldhető. Aki 
elektronikusan szeretne eleget tenni a 
regisztrációs kötelezettségének, a hon-
lapon keresztül is elérheti majd az adat-
lapot, illetve ügyfélkapun is benyújthatja. 

Kinyomtatva pedig a polgármesteri hi-
vatal ügyfélszolgálatain is megtalálható. 
Amennyiben az összeírás után (határidő: 
2021. július 30.) a kutya miatt bármilyen 
eljárás indul – megharapott valakit, kárt 
okozott valakinek stb. – súlyosbító té-
nyezőnek számít a gazda felelősségre 
vonásánál, ha nem jelentette be az ebet.
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Településrész Hulladék típusa  Május  Június

Felsőgalla, Hatostelep, 
Mésztelep

 papír  3  7

 műanyag  10  14

Bánhida, Fácánkert
 papír  4  8

 műanyag  11  15

Kertváros, Dózsakert
 papír  5  9

 műanyag  12  16

Alsógalla, Erőmű, Sárberek
 papír  6  10

 műanyag  13  17

Költségszámláló 
Itt minden hónapban közzétesszük, mennyit költött a 
város 2021. január 1. óta illegális lerakók, kihelyezett 
hulladék felszámolására.
 

2021. április

Lakótelepi illegális hulladék begyűjtése: 2.650.000 Ft  
Városi illegális lerakók felszámolása: 1.250.000 Ft  
Hulladék lerakóhelyi díj: 3.031.700 Ft 
áprilisban összesen 6.931.700 Ft

Ezenkívül Tatabányán 35 helyszínen 
szelektív hulladékgyűjtő szigetek áll-
nak rendelkezésre az újrahasznosítható 
hulladékok elhelyezésére.

A textil, ruhanemű begyűjtésére szol-
gáló konténereket egy civil szervezet és 
a tatabányai TESCO áruház működteti 
az üzlet árubeszállító kapujánál.

Meghatározott mennyiségű és fajtájú 
hulladékok elhelyezésére van lehető-
ség Tatabányán két hulladékudvarban, a 
lakcím igazoló kártya és személyigazol-
vány felmutatásával. A Regionális Hul-
ladékkezelő Központ mellett található  

 
Dubnik-völgy:

szerda 8:00-15:00
csütörtök 12:00-18:00
péntek 8:00-15:00
szombat 8:00-15:00

 
Tatabánya, Búzavirág út:

kedd, szerda 12:00-tól 19:00
csütörtök 8:00-18:00
péntek 8:00-tól 15:00
szombat 8:00-tól 15:00

Tatabánya családi házas öveze-
teiben továbbra is havonta szál-
lítja el a szolgáltató a szelektíven 
gyűjtött hulladékot. A papír (kék) 
és a műanyag-fém (sárga) zsá-
kokat meghatározott időpont-
ban kell kihelyezni az ingatlanok 
elé. Annyi új zsákot hagy a háznál 
(cserél) a szolgáltató, amennyit 
begyűjtött.

 Házhoz megy a lomtalanítás
Tatabánya társasházi övezetében

2021. évben összesen:

Az a lakossági ügyfél, aki
-érvényes lakossági hulladékszállí-
tási és ártalmatlanítási szerződéssel 
rendelkezik
-nincs tartozása
az általa meghatározott munkanap-
ra lomtalanítást kérhet évente egy 
alkalommal.
A szolgáltatás térítésmentesen vehető 
igénybe.
A lomokat a lomtalanítás napján reggel 
6 óráig a hulladéktároló edények mellé 
kell kihelyezni úgy, hogy az tehergép-
járművel megközelíthető legyen és a 
közúti forgalmat ne akadályozza.
Lomtalanításba tartozó anyagok: az 
ingatlanoknál keletkező lomhulladék 

(nagyobb berendezési tárgy), ingatla-
nonként maximum 2 köbméter.
Nem tartozik a lomtalanítás anyagai 
közé: veszélyes hulladék: festék, gyógy-
szer stb., elektronikai hulladék (pl.: tv, 
hűtő, mosógép), építési törmelék, szén-
por, falevél, gally, állati tetem, trágya 
valamint az olyan méretű, súlyú tárgy, 
amelyhez darus gépkocsi igénybevétele 
szükséges (pl. gépkocsi karosszéria, 
kazán, stb.) a gumiabroncs.

További információ: 
hazhozmeno@vvhulladekkezelo.hu 
34/600-700 
www.vvhulladekkezelo.hu



eBösszeÍrÓ aDatlap – 2021.
(ebenként külön kérdőívet kell kitölteni)

I. Tulajdonosra, ebtartóra vonatkozó adatok

II. A tartott ebre vonatkozó általános adatok:

V. Egyéb adatok (veszettség, veszélyes eb)

IV. Az eb oltására vonatkozó adatok

III. A tartott ebre vonatkozó speciális adatok:

Az eb

fajtája: színe:

neme: hívóneve:

születési ideje: tartási helye:

Veszettség szempontjából aggályos eb megfigyelési  
státusza:  megfigyelt – nem megfigyelt * Az eb veszélyessé minősítve: igen – nem*

kezdő időpontja:
veszélyessé minősítésének időpontja:

időtartama: 

Az eb
oltási könyvének száma: utolsó veszettség elleni védőoltásának időpontja:

oltási könyvét kiadó állatorvos neve: veszettség elleni védőoltása során használt oltóanyag:

oltási könyvét kiadó állatorvos kamarai bélyegzője száma: az oltóanyag gyártási száma:

oltását végző állatorvos neve: oltását végző állatorvos kamarai bélyegzője száma:

Transzponderrel (mikrochippel)  
ellátott eb esetén Ivartalanított eb esetén Kisállat-útlevéllel rendelkező eb 

esetén
a chip sorszáma: az ivartalanítás időpontja: útlevél száma:

beültetés időpontja: útlevél kiállításának időpontja:

a beültetést végző állatorvos neve: az ivartalanítást végző állatorvos neve: az útlevelet kiállító állatorvos neve:

a beültetést végző állatorvos kamarai 
bélyegzője száma:

az ivartalanítást végző állatorvos  
kamarai bélyegzője száma:

az útlevelet kiállító állatorvos kamarai 
bélyegző száma:

* a megfelelő választ kell megjelölni (bekarikázni, aláhúzni)

Elismert tenyésztő szervezet által törzskönyvezett eb esetén a származási igazolás másolatát is kérjük csatolni a kitöltött nyomtatványhoz!

A nyomtatványt kitöltő személy neve:  .....…………………………………………………….

          …………………………………………………….........….
              aláírás

jó szerencsét 2021. május 24

Az eb

tulajdonosának neve:
tartójának neve:

címe:

címe:
telefonszáma:

e-mail címe:




